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COMMISSION DE LA SANTÉ PUBLIQUE, 
DE L'ENVIRONNEMENT 

ET DU RENOUVEAU DE LA SOCIÉTÉ 
RÉUNION PUBLIQUE DU 

MERCREDI 9 DÉCEMBRE 1998 

PRÉSIDENCE de 

Mme Vanlerberghe 

La séance est ouverte à 14.20 heures. 

COMMISSIE VOOR DE VOLKSGEZONDHEID, 
HET LEEFMILIEU 

EN DE MAATSCHAPPELIJKE HERNIEUWING 
OPENBARE VERGADERING VAN 
WOENSDAG 9 DECEMBER 1998 

VOORZITTER : 

Mevrouw Vanlerberghe 

De vergadering wordt geopend om 14.20 uur. 

Mondelinge vraag van mevrouw 
Anne Van Haesendonck aan de 
minister van Volksgezondheid en 
Pensioenen over "een kwaliteitslabel 
voor psychotherapeuten" (nr. 1681) 

Question orale de Mme Anne Van 
Haesendonck au ministre de la Santé 
publique et des Pensions sur "un label 
de qualité pour les psychothérapeu 
tes" (n° 1681) 

De voorzitter : Mevrouw Anne Yan 
Haescndonck heeft het woord. 

Mevrouw Anne Van Haesendonck 
!CVP) : Mevrouw de voorzitter, mijn 
heer de minister, ik vraag uw aandacht 
voor de stand van zaken in verband met 
het dossier kwaliteitslabel voor psycho 
therapeuten. Deze zomer stond in de 
pers het bericht dat u zou werken aan 
een kwaliteitslabel voor psychothera 
peuten. Er zou zowel rond het beroep 
zelf als rond de erkenning van eventuele 
opleidingen worden gewerkt. 

Ook op het Europese niveau beweegt er 
iets en eind november zou de Europese 
Commissie een vergadering hebben 
gehouden over de erkenning van het 
beroep van psychotherapeut. Ondertus 
sen werd ook in de Nationale 
commissie tegen de seksuele uitbuiting 
van kinderen gepleit voor de oprichting 
van een Orde voor Psychotherapeuten. 

Dit alles creëert enerzijds een aantal 
verwachtingen in verband met uitzuive 
ring. maar anderzijds ook een zekere 
onrust in de secto 

Mag ik veronderstellen dat er intussen 
een werkgroep is opgericht om tot de 
erkenning van het beroep van 
psychotherapeut te komen ? Voor 
wanneer ziet u zelf de invoering van een 
dergelijk kwaliteitslabel ? Wordt er een 
vorm van overgangsregeling voorzien 
voor wie buiten de criteria zou vallen ? 
Werden er door de Europese Commissie 
al beslissingen genomen ? Ten slotte, 
welke opleidingen zijn allemaal betrok 
ken bij dit overleg ? Zijn bepaalde 
groepen uitgesloten ? 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Colla. minister van Volksge 
zondheid en Pensioenen : Mevrouw de 
voorzitter, collega's, wat uw verwijzing 
naar de pers betreft, gaat het om een 
medewerker die gespecialiseerd is in 
zaken als de psychiatrie. Welnu, ook 
toen werd ik bestookt met vragen over 
dit onderwerp. Omdat dit geen 
makkelijke materie is, heb ik in de 
administratie een werkgroep opgericht. 
De samenstelling ervan is nogal 
"mobiel", - ik kan u die wel op papier 
geven maar de verschillende 
categorieën van de sector en van de 
administratie zijn vertegenwoordigd. 

Wij hebben aan die werkgroep een 
aantal vragen gesteld over de inhoud en 
de zin van het beroep. Op het terrein 
zijn momenteel een viertal categorieë.. 

van personen actief die zich "psycho 
therapeut" noemen. Er zijn de 
psychiaters, de psychologen, sommigen 
met bijkomende opleiding, anderen 
niet. Allen noemen zich evenwel 
psychotherapeut. 

Er is de categorie van de maatschappe 
lijk assistenten en de psychologisch 
assistenten die ook aan psychotherapie 
doen. Ten vierde zijn er degene die geen 
basisdiploma bezitten maar zich ook als 
psychotherapeut afficheren. 

Er rijzen dus heel wat vragen, onder 
meer omtrent het nut van het beroep, of 
een aparte opleiding zinvol is, of het 
eerder om een specialisatie van 
bestaande beroepen als psycholoog of 
als psychiater gaat en of er aanleiding is 
tot het geven van een aparte 
beroepstitel. 

De commissie is een viertal keer 
samengekomen, maar is - bij mijn 
weten - nog niet tot sluitende conclusies 
gekomen. Ik durf ook niet te 
voorspellen hoe vlug dit zal gaan. 
Overgangsmaatregelen hangen af van 
de bevindingen van de commissie. 
Gesteld dat de commissie een aparte 
titel en opleiding voorstelt, dan rijst de 
vraag naar overgangsmaatregelen. De 
klassieke oplossing is dat men een 
commissie ad hoc benoemt om mensen 
met ervaring te assimileren in het 
beroep. Dit behoort ook tot de opdracht 
van de werkgroep. 
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Colla 

Op Europees niveau staat het onder 
werp vaak op de agenda van de DG-15 
waar professor Szafran, expert in die 
materie. de Belgische vertegenwoordi 
ger is. Onze tweede vertegenwoordiger 
is de heer Nelis in zijn hoedanigheid 
van nationaal coördinator en verbonden 
aan de diensten van de eerste minister. 
Voor het Europees Parlement is de 
Oostenrijkse mevrouw Berger afgevaar 
digd. Ook van deze commissie weet ik 
niet hoe ver men op dit ogenblik staat 
"n welke richting het uitgaat.Ik weet 
.ius niet wat en wanneer een regeling uit 
de bus zal komen. 

De voorzitter: Mevrouw Anne Van 
Haesendonck heeft het woord. 

Mevrouw Anne Van Haesendonck 
(CYPJ : Mevrouw de voorzitter, ik dank 
de minister voor zijn antwoord. 

Mijn vraag was geïnspireerd door een 
aantal opleidingen die zich zorgen 
maken over het feit of er in de toekomst 
voor hen nog plaats zal zijn. Uit uw 
antwoord kan ik opmaken dat nog niets 
vaststaat en dat in overgangsmaatrege 
len zal worden voorzien. Geïnspireerd 
door de in het Vlaamse landsgedeelte 
op til zijnde decreetgeving in verband 
met de hervorming van de centra voor 
geestelijke gezondheidszorg, rijst ook 
daar de vraag naar de taak van 
psychotherapeuten. Men stelt zich 

vragen over het kader dat de federale 
overheid zal opleggen voor de 
rekrutering van mensen. Ik concludeer 
dus dat nog niets is beslist. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

- La réunion publique de commission 
est levée à 14.30 heures. 

- De openbare commissievergadering 
wordt gesloten om 14.30 uur. 
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